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Bij gepraat 
E.H.J. Blankert, voorzitter ABTB 
De inhoud van de gesprekken en de eerste stukken over 
een mogelijke fusie tussen de vier bijenteeltorganisaties 
heeft binnen de ABTB voor de nodige discussie gezorgd. 
Een achttal afdelingen hebben het hoofdbestuur (brief van 
25.4.2001) verzocht een extra ledenvergadering uit te 
schrijven daar de informatie, ontvangen op de algemene 
ledenvergadering d.d. 10 maart 2001, hiertoe aanleiding 
gaf. 
Op zaterdag 19 mei 2001 organiseerde het hoofdbestuur 
een extra informatiedag waarin de ontwikkelingen, stand-
punten en inzichten werden uitgewisseld. 
In de opening van de extra jaarvergadering d.d. 2 juni 
deed de voorzitter P. van Schaik een beroep op de aan-
wezigen de besprekingen voort te zetten en op een 
afgerond voorstel een beslissing te nemen. 
Namens eerder genoemde acht afdelingen werd de 
volgende verklaring voorgelezen: 
`In 1999 hebben de leden van de afdelingen het hoofd-
bestuur van de Imkersbond ABTB toegestaan oriënterende 
besprekingen te houden met betrekking tot een fusie. De 
aanwezige afdelingen zijn het hoofdbestuur dankbaar voor 
het vele werk, dat het tot nu toe verricht heeft. 
De afdelingen zijn van mening dat de oriënterende fase 
voorbij is. Er wordt in dit stadium alleen gesproken over 
een fusie. Andere mogelijkheden om te komen tot een 
succesvoller overleg met de overheid komen of zijn niet 
meer aan de orde. De afdelingen komen op grond van de 
tot op heden ontvangen informatie tot de conclusie, dat 
het hoofdbestuur van de ABTB met ingang van heden 2 
juni 2001, moet stoppen met de fusiebesprekingen.' 
De stemming die hierna volgde gaf de uitslag: 22 stemmen 
voor stoppen en 19 stemmen voor doorgaan met de fusie-
besprekingen. Teleurgesteld in de uitslag deelden de 
volgende bestuursleden mee hun functie neer te leggen: 
P. van Schaik, R. Veldkamp, W.F Wijnbergen en R. 
Molenaar. Met de twee nog overgebleven bestuursleden 
G. Hollander en J. Sprenkelder werd door een aantal 
afgevaardigden een interimbestuur gevormd. 
In een tweede extra algemene ledenvergadering op 30 juni 
2001 werd een nieuw bestuur gekozen. 
De taken zijn na onderling beraad als volgt verdeeld: 
E. Blankert (voorzitter tot ALV 2 maart 2002), G. van der 
Kamp (vice-voorzitter), A. Doornink, (secretaris), A. Kok 
(penningmeester), G. Hollander (bestuurslid) en G. 
Sprenkelder (bestuurslid). Tevens zijn er protocolafspraken 
gemaakt om de leden en de afdelingsbesturen optimaal 
van dienst te kunnen zijn. 

Het nieuwe bestuur stelt zich tot doel een actieve 
vereniging te leiden waarbinnen de mening van haar leden 
telt. Aan stabiliteit en continuïteit binnen de bond kent het 
bestuur een grote waarde toe. Zij zal aan de komende 

algemene ledenvergadering een nog samen te stellen 
beleidsprogramma voorleggen. 
Daar er onder de voorstemmers betreffende het verder-
gaan met de fusiebesprekingen ook afdelingen waren die 
pleitten voor vernieuwende samenwerking met de andere 
organisaties, zal deze mogelijkheid - afhankelijk van het 
standpunt van de andere organisaties - onderzocht dienen 
te worden. 
Het nieuwe bestuur kwam op 11 juli voor het eerst bijeen. 
Enkele punten uit de vergadering zijn: 
• Het correspondentieadres lUidt: 

linkersbond ABTB. De Hagen 25, 7091 VJ Dinxperlo, 
0315-652156 

• Het nieuwe E-mailadres van de bond is: 
abtbhoofdbestuur@hotmail.com  

• Op zaterdag 3 november a.s. komen de vertegenwoor 
digers van de afdelingen voor Drachtplanten en Ziekten-
bestrijding in Wehl weer bijeen. 

• In februari 2002 staat er een studiedag op het programma. 
• Met regelmatige artikeltjes in het blad Bijen willen wij u 249 

even bijpraten. 
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Uit de PC van de voorzitter 
Dick Vunderink 
Ik had dat veel eerder moeten doen. Zo'n verdrietig stuk 
als in het juli/augustusnummer over wat zo'n voorzitter 
toch allemaal kan overkomen. Echt om medelijden mee te 
krijgen. Zo zeer dat het zelfs een aantal problemen te bar 
werd. En dan met name die van het teeltstation op 
Schiermonnikoog. 
• Er zit nu plotseling perspectief in. Nee, niet dat de ge-
meente zich bedacht heeft en de bewoners van de nieuw-
bouwwijk heeft gewezen op de voortreffelijke bemesting 
van hun tuinen. Het is eigenlijk nog veel gekker. Onze 
beheersploeg, op het eiland om wat moerdopjes weg te 
breken, werd opgewacht door een vriendelijke heer, die 
zich niet wilde voorstellen, maar als compensatie een 
enveloppe overhandigde, die pas thuis geopend mocht 
worden. Toen dat met de nodige spanning werd gedaan, 
bleek het een adhesiebetuiging te zijn 'het station moet op 
Schier blijven en hierbij een financiële ruggesteun'. Een 
ruggesteun van f10.000,-! Nee, geen tikfout. Dat gebeurde 
vrijwel tegelijk met het oogsten van de moeren 2001 en 
het startsein van de plankenactie voor Schier. Drie positieve 
opstekers in een week tijd. De moeren goed bevrucht en 
de eerste reactie op de plankenactie geeft ons ook alle 
hoop dat ons doel met deze actie wordt bereikt, al hebben 
we nu, 1 augustus, uiteraard nog geen goed overzicht. 
Maar binnen een week was er rechtstreeks op de 
girorekening al f 2.000,- binnen, los van de acceptgiro's. 

maandblad voor imkers september 2001 verenigingsnieuws 

algemene ledenvergadering een nog samen te stellen 
beleidsprograinn~a voorleggen. 

VBBN 

h 
Het nieuw bestuur stelt zich tot doel een actieve 
vereniging te leiden waarbinnen de mening van haar leden 
%lt. Aan stabiliteit en continuïteit binam & bond kent bet 
besîuur een grote waarde toe. Zij zal aan de komende ."-.."...- ....... -- .......... "." ......... "-." ....................... .......................... ".." ......... " .-.. ".-, 

r u g g e ~ i t e u n . r a n T t o ! ~ - t M e e , ~ t i k f o u t . m ~ .  
vrijwel tegelijk met het mgsten van de moeren 2QQl m 
h e t ~ v a u d e p 1 ~ t i e v o c n S c h i e t .  Driepasithw 
opstdwrs in een week ad.  De maeren goed bevmcht en 
de eerste reactie op de plankenactie geeft ons ook aiie 
hoop dat ons doel met deze actie wordt bereikt, al hebben 
we nu, l augustus, uiteiaard nog geen goed overziek 
Maar binnen een week was er rechtstreeks op de 
g i m d m h g  al j2.000,- binnen, los van de acceptgiro's. 
".- ......... " -.-...... .......'.... " .... " ................. " .......................... " ............ - .............. ......... - ....... . 

maandblaá voor imkers september 2001 verenigingmieurn 



VBBN 

We hebben dit wondertje uiteraard uitgebuit door het te 
plaatsen op de digitale dorpskrant van Schier hetgeen veel 
PR van radio en TV opleverde op de oogstdag en de 
majesteitelijke treinreis de dag daarop. En vervolgens 
deelt de eigenaar van de Spar, die de lamsoorhoning af-
neemt, mee dat de winst op de eerste 1.000 potten voor 
ons is. En laat het nu prima weer zijn gedurende de bloei! 
Wat zo'n huilerig stuk toch allemaal teweeg kan brengen. 
Toen wij ook nog technische plankenhulp kregen aan-
geboden, zowel professioneel als van ervaren eigen-
kasten-tinuneraars, heeft het stichtingsbestuur gezegd: nu 
niet meer zeuren. Met dit geld kunnen we de stal zelf 
bouwen - nou ja zelf, die timmeraars dus - en wij hebben 
aangekondigd dat we voor het nieuwe seizoen op de 
nieuwe locatie staan. En zo zijn we nu met B&W in 
gesprek. Maar nu eerst de bouwvergunning en wijziging 
bestemmingsplan en dat duurt weer enkele maanden. 
Maar goed, we zien het helemaal zitten. Wordt vervolgd. 
• Helaas heeft het Ministerie LNV niets gedaan met mijn 

250 huilstuk in Bijen. Ik vrees dat dit ook al in de onderste la 
inow ligt, bij onze vorige bijdragen. Het gesprek over het toe-

komstig beleid voor AVB verloopt stroef en er valt 
eigenlijk geen pijl op te trekken welke kant het op zal 
gaan. Er worden mooie idealen aangedragen maar de 
werkelijkheid laat zich daar moeilijk inpassen, nog los 
van het prijskaartje aan de idealen. De Adviesgroep 
Bijengezondheidszorg moet weer flink aan het werk om 
onze ideeën nog verder te ondertimmeren en die van het 
ministerie te relativeren. 
• Twee berichten over onze wetenschappers. De eerste is 
dat we twee promoties meemaakten, namelijk van Arie 
Koster en van Johan Calis. Beiden van harte geluk-
gewenst. En over idealen gesproken, mag ik er jullie nog 
een toevertrouwen? Een wet op een algehele herbeplan-
ting van Nederland met insectenvriendelijke gewassen en 
een eenvoudig maar afdoend middeltje tegen de varroa-
mijt. Voor een beetje wetenschapper..., enfin, laat maar. 
• Ik was aanwezig op het afscheidssymposium van Hayo 
Velthuis die zijn loopbaan bij de Universiteit van Utrecht 
beëindigt. Een interessante serie lezingen over honing-
bijen en verwante bijensoorten en een receptie waarbij 
velen uit binnen- en buitenland de waardering voor het 
werk van Hayo uitdrukten. 
U weet het nu, hij is beschikbaar voor elke lezing op 
welke plaats dan ook! Hayo, bedankt voor het onderzoek 
waarvan ook de Nederlandse imkerij profiteerde en veel 
rust, maar ook weer veel in ons midden. 
• Het Floriade-team zal nu regelmatig iets van zich laten 
horen. Ik kan een beetje in de keuken kijken en ben zeer 
content over het enthousiasme en de ideeën die daar 
steeds weer opborrelen. Intussen is de grond bewerkt en 
er wordt regelmatig geschoffeld in afwachting van de 
bouw van de bijenkast die het onderkomen zal zijn voor 
bijen en imkers gedurende een halfjaar in 2002. 
Ik moet zeggen dat ik me voortdurend verbaas over de 
imkers. Soms zak je bijna door de grond van de kneuterig-
heid en even later zweefje in de wolken door hun 
grandioze steun en visie. Die laatste mentaliteit staat per 
saldo garant voor het voortbestaan van onze natuurhobby 
in een veranderende omgeving. En laten we in die geest 
ook de ALV 2000 op 29 september houden. 

Middagprogramma ALV 
Het middagprogramma zal plaatsvinden ná de Algemene 
Ledenvergadering van de VBBN op 29 september a.s. en 
duurt van 14.00-16.30 uur, in de grote zaal van het 
WICCIAC. Het thema is 'Bestuiving'. 
Voor de agenda en de routebesehrij ving naar het 
WICCIAC zie Bijen 10(2): 56 (2001). 
Programma 
14.00-14.30 uur: 'Bestuivingswensen van een 

zaadveredelingsfirma' door B. van Kuijk. werkzaam 
bij het zaadveredelingsbedrijf Rijk Zwaan. 

14.30-15.00 uur: 'Activiteiten van een bestuivingsimker' 
door L.A. Kamerling van de Stichting Bedrijfsmatig 
Imkeren 

15.00- 15.20 uur: pauze 
15.20-15.40 uur: presentatie van de Website van de 

VBBN door H.J.J. van den Broek, HB-lid VBBN 
15.40-16.00 uur: Bespreking van het handboek 

'Bestuiving', geschreven door L.G.M. Hensels, oud-
voorlichter bijenteelt 

16.00-16.30 uur: 'Bestuiving in de natuur' door A. Koster, 
Alterra, DLO-onderzoekinstituut Wageningen. 

Het middagprogramma kan kostenloos bijgewoond 
worden. Een samenvatting van de voordrachten is bij de 
zaal verkrijgbaar. Aansluitend aan de voordrachten zal er 
gelegenheid zijn tot discussie. 

Floriade Werkgroep 
Namens de werkgroep Floriade 2002 zal ik u in de komen-
de maanden op de hoogte houden van de ontwikkelingen 
rondom de organisatie van het bijenpaviljoen. Zoals in het 
juni-nummer van 'Bijen' bekendgemaakt is, is het benodig-
de sponsorgeld voor de presentatie van de imkervereni-
ging op de Floriade 2002 beschikbaar (Bijen 10 (6). Dit 
was voor de diverse leden van de werkgroep het startsein 
om aan de slag te gaan. De leden hebben allemaal een 
eigen taak op zich genomen. De ontwerper van het 
gebouw, dhr. Jan van de Berg, heeft zijn plan voor het 
gebouw aan de hand van een maquette gepresenteerd: een 
zesraams honingkast: maar dan heel groot. 
De zijwanden (4 x 12 meter) worden door een kunstschilder 
van cellen en bijen voorzien. De bezoekers zullen dus als 
het ware tussen de `raampjes' (vier meter hoog!) door het 
gebouw lopen. Ze voelen zich dan thuis in de bijenkast: 
vandaar de naam voor ons gebouw: `Dee at Home'. Het 
grondwerk voor de fundering van het gebouw is inmiddels 
gedaan, in september gaat een grote groep vrijwilligers 
verder met de bouw. Rond de inrichting en presentatie is 
een werkgroep onder leiding van Irene Koel bezig het 
concept 'Verwondering' verder uit te werken. Er zijn veel 
ideeën maar er is nog niets definitief. 
Voor de tuin rond het gebouw heeft Klaas van der Lee een 
ontwerp gemaakt. Het is geen sinecure om gedurende de 
gehele Floriade, die volgend jaar duurt van 8 april tot 20 
oktober bloeiende planten te hebben. Dit najaar zullen de 
vaste planten gepoot worden. Ook de Imkergroep is 
enthousiast bezig, hoe onze bijtjes zo goed mogelijk te 
presenteren. Over onze vorderingen leest u de komende 
maanden meer. 
Namens de Werkgroep Floriade 2002, Huib Koel 
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Zoemlijst VBBN 
De Zoemlijst van de VBBN werkt weer. Dit is een lijn 
waarmee men met elkaar kan praten en/of discussiëren en 
ervaringen en ideeën kan uitwisselen. Ook is het 
mogelijk foto's en/of aanhangsels mee te sturen. De lijst 
heeft een nieuw domeinadres: 

Bericht inzenden: VBBN_ZOEM-1@nl.egroups.com  
Aanmelden: VBBN_ZOEM-1-
subscribe@nl.egroups.com  
Afmelden: VBBN_ZOEM-1-unsubscribe@nl.egroups.com  

1.--T 0 ,,°*•-• 

Studiedag ZLTO 10 november 
Jo Janssen, voorzitter studiedag 
Het thema van de studiedag zal zijn: `De imker vertelt' 
(methoden uit de praktijk). 
De voorzitter van de Bond, dhr. J. Beekman, zal enkele 
mededelingen doen vanuit het bondsbestuur. Dit jaar 
zullen er geen winnaars van de bijenteelt bedrijfswedstrijd 
worden bekend gemaakt omdat er vanwege de MKZ-crisis 
door de bond niet is gekeurd . 

Lezingen 
• Lezing 1: Dhr. H. Daems, lokaal 151 Methode Renson. 
Dhr. Renson is imker in Cherrat in België. Hij gaat van 
het principe uit: 'Hoe minder broed de bijen te verzorgen 
hebben, hoe langer ze leven.' Deze vrij logische 
benadering is hij dan ook gaan uitproberen in het jaar 
1976. Hij sloot een koningin op in het volk zodat ze maar 
zes ramen ter beschikking had. Deze zes ramen moeten 
dan wel volledig voor broed ter hare beschikking zijn, 
dus geen stuifmeel of honing in deze ramen. Hij onder-
vond dat, hoewel het volk minder bijen had, het toch 
meer honing produceerde. Dit fenomeen ging hij verder 
uitdiepen. In 1977 zette hij twee volken naast elkaar. De 
koningin van het eerste volk kon zoveel leggen als ze zelf 
wilde en werd dus niet opgesloten. De koningin van het 
tweede volk werd wel opgesloten op zes ramen. Daarna 
ging hij de jonge bijen van elk volk zoveel mogelijk 
merken. De bijen van het ene volk kregen allemaal gele 
stippen op de rug, de bijen van het andere volk rode. 
Daarna controleerde hij het in- en uitvliegen van het 
aantal gekleurde bijen. Hij kwam tot de vaststelling dat 
het volk met de opgesloten koningin 21 dagen langer met 
gekleurde bijen bleef dan het volk waar de koningin vrije 
leg had. Zijn verklaring is eenvoudig: hoe minder broed 
de bijen moeten verzorgen, hoe langer ze leven en hoe 
langer ze haalbij zijn. 
'Broedbeperking en toch meer honing' klinkt niet alleen 
tegenstrijdig maar voelt ook aan als onmogelijk. 

biled 
ZLTO 

• Lezing 2: Dhr. C. Dewindt, lokaal 150 Methode: 
geïntegreerde koninginnenteelt. 
Zaken die in deze lezing aan de orde komen zijn: 
Waarom is voor de carnicabij gekozen en niet voor de 
inheemse bij of de Buckfastbij'? 
Hoe schakel je van bijvoorbeeld inheemse bijen over op 
carnicabijen? Moeten er elk jaar nieuwe F1 koninginnen 
op de productievolken en hoe kom je daaraan? 
Hoe kweek je nieuwe volken met F1-koninginnen? 
Waar laat je de jonge koninginnen bevruchten: op een 
speciaal bevruchtingsstation of op eigen stand? 
Hoe zit het met eigenschappen als: zwermdrift, 
overwintering, voorjaarsontwikkeling, ziektegevoeligheid, 
bouwactiviteit, raamvastheid, steeklust, poetsgedrag en 
andere eigenschappen? 
Welk materialen heb je nodig voor koninginnenteelt? 
Wat zijn de kosten van het een en ander? 
• Lezing 3: Dhr. F. Rutten. lokaal 1 
Methode: gehanteerd bij het doppenproject. 
Het imkeren en ook de imker is in de loop van de jaren 
veranderd van het houden van enkele volken op de 
boerderij door de boer naar enkele volken houden door 
een geïnteresseerde burger van een dorp of stad. De bij is 
veel dichter bij de bebouwde kom komen te staan. 
Daardoor is de vraag naar het houden van zachtaardige 
en zwermtrage bijen steeds noodzakelijker geworden. 
Niet alleen omdat dat voor de imker plezieriger imkeren 
is, maar vooral om de overlast voor buren en 
omwonenden zo klein mogelijk te maken. Voor menig 
imker is de opgave om te selecteren te groot. Hij houdt 
daarvoor immers te weinig volken. 
In België is een groep imkers al jaren geleden begonnen 
met het ter beschikking stellen van ééndags larfjes van 
zachtaardige volken aan andere imkers om zelf 
koninginnen te kunnen kweken. Deze activiteit is 
uitgegroeid tot over de landgrens en wint nog steeds 
nieuwe imkers. 
• Lezing 4: Dhr. H. Joosen, lokaal 151 De Aalstermethode. 
Zaken die tijdens de lezing aan de orde zullen komen 
zijn: is de Aalstermethode achterhaald? 
Wordt deze methode over het algemeen goed uitgevoerd? 
Waarom zijn de resulaten zo wisselend? 
Is bij de Aalstermethode selectie mogelijk: hoe zou dat 
dan moeten plaatsvinden? 
Is de Aalstermethode ook toepasbaar bij de teelt van 
carnica- of Buckfastbijen? 
Stapsgewijs uitleg van de Aalstermethode 
Zijn er onderdelen bij de Aalstermethode die aangepast 
zouden moeten worden? 

Workshops en andere activiteiten 
Ter ondersteuning van de lezingen zullen diverse work-
shops plaatsvinden. 
• Dhr. P.C. Muntjewerf, oud-voorzitter VBBN, zal met 
meegebrachte materialen laten zien hoe de snelgrove-
methode werkt. Hij imkert al jaren met deze methode. 
• 'De Vriendenclub', een groep imkers, laat kasten en 
koninginnenkastjes zien, die zijzelf gemaakt hebben. 
Tekeningen hiervan zijn tegen een geringe vergoeding te 
verkrijgen. 
• Demonstratie honingkeuren. 
• Dhr. T. de Groot zal de CD-rom van de VBBN 'De 

251 

maandblad voor imkers september 2001 verenigingsnieuws 

- ,  

' ZLTO I -=J-- T 

VBBN 

mogelijk foto's eniof aanhangsels mee te sturen. De lijst Hoe schakel je van bijvoorbeeld inheemse bijen over op 
heefì een nieuw domeinadres: camicabijen? Moeten er elk jaar nieuwe F1 koninginnen 

op de productievolken en hoe kom je daaraan? 
Bericht inzenden: VBBN-ZOEM-I@nl.egroups.com Hoe kweek je nieuwe volken met F l-koninginnen? 
Aanmelden: VBBN-ZOEM-I- Waar laat je de jonge koninginnen bevruchten: op een 
subscribe@nl.egroups.com speciaal bevruchtingsstation of op eigen stand? 
Afmelden: VBBN-ZOEM-l-unsubscnbe@d.egroups.com Hoe zit het met eigenschappen als: zwermdrift. 

overwintering. voorjaarsontwikkeling, ziektegevoeligheid 
bouwactiviteit, raainvastheid, steeklust, poetsgedrag en 
andere eigenschappen'? 

Waarom zijn de resdatem zo wisselend? 
Is bij de Aalstermethode ~ielectie mogelijk: b e  hoeu dát 

r- dan moeten plaabvinden? 
Is de Aaistermethode ook toepasbaar bij de teelt van 
camica- of Buckfästbijen? 

ging hij de jonge bijen van elk volk zoveel mogelijk Workshops en andere acîiviteiten 
merken. De bijen van het ene volk kregen allemaal gele Ter ondersteuning van de lezingen zullen diverse work- 
stippen op de mg, de bijen van het andere volk rode. shops plaatsvinden. 
Daama controleerde hij het in- en uitvliegen van het Dhr. PC. Muntjewerf, oud-voorzitter VBBN, zal met 
aantal gekleurde bijen. Hij kwam tot de vaststelling dat meegebrachte materialen laten zien hoe de snelgrove- 
het volk met de opgesloten koningin 21 dagen langer met methode werkt. Hij imkert al jaren met deze methode. 
gekleurde bijen bleef dan het volk waar de koningin vrije 'De Vriendenclub', een groep imkers, laat kasten en 
leg had. Zijn verklaring is eenvoudig: hoe minder broed koninginnenkastjes zien, die zijzelf gemaakt hebben. 
de bijen moeten verzorgen, hoe langer ze leven en hoe Tekeningen hiervan zijn tegen een geringe vergoeding te 
langer ze haalbij zijn. verkrijgen. 
'Broedbeperking en toch meer honing' klinkt niet alleen Demonstratie honingkeuren. 
tegenstrijdig maar voelt ook aan als onmogelijk. Dhr. T. de Groot zal de CD-rom van de VBBN 'De 


